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Geen verloedering bij flexwoningen
Is er sprake van verloedering bij de metalen fl exwoningen aan de 
Blaarthemseweg en de Eindhovensebaan? D66-raadslid Wouter 
van der Molen meent van wel. Hij hoopt op een upgrade, naar het 
voorbeeld van de tiny houses aan de Djept.

Dat is echter niet zomaar mogelijk, antwoordde wethouder Caro-
line van Brakel. Destijds ging het om snel realiseren van goedko-
pe fl exwoningen, en voor dat doel zijn deze kleine wooneenheden 
‘van acceptabel niveau’. Zij erkent dat de bewoners kwetsbaar zijn. 
Gemeente, woningcorporatie en politie houden de locaties daarom 
goed in de gaten. “Maar over mogelijke verloedering, zoals in de 
vorm van zwerfafval of onveilige situaties,  hebben wij geen signa-
len ontvangen, ook niet van omwonenden.” 

Wel zal bij volgende complexen fl exwoningen worden gestreefd 
naar huisvesting van hogere kwaliteit en uitstraling.

Inspreker toont in video ideale 
plaatje Citycentrum

Armoedesituatie in Veldhoven relatief gunstig, maar toch:

1600 huishoudens onder 
armoedegrens

Op dinsdag 29 augustus vond een oordeelsvormende raads-
avond plaats. Er werd gesproken over een rapport van de Re-
kenkamer over armoedebeleid, de Tweede bestuursrapportage, 
een wijziging van de Algemene Subsidie Verordening Veldhoven 
en over de Kwijtscheldingsverordening.

Met ‘Raadsnieuws’ heeft  de gemeenteraad van Veldhoven een 
eigen medium. De artikelen bevatten een impressie van de 
raadsvergadering, geschreven door een onafhankelijk journalist 
in opdracht van de gemeente.

Volgende stap bij aanleg fietspad De Sitterlaan
De fi etsroute tussen Sondervick en Sterrenlaan is nu in de uitwerkingsfase gekomen. Daarbij 
geldt het door de raad als eerste vastgestelde tracé Saturnus – De Sitterlaan als uitgangs-
punt. Zo gauw de ontwerpfase wordt opgestart, volgt ook een nieuw samenspraaktraject.

Dat zei wethouder Jeroen Rooijakkers (GroenLinks/PvdA) op vragen van Jurre van der Velden 
(GBV). Het is overigens de vraag of de ‘combivariant’ van Hart voor Veldhoven het gaat halen. 
Bij de begroting in november kreeg HvV de hele raad achter haar amendement om het fi etspad 
vanaf de Sondervick eerst een stukje door het park te leiden en daarna pas over de Sitterlaan. De 
kleine omweg over de Saturnus zou dan uit het tracé verdwijnen. Volgens het college scoort deze 
variant bij omwonenden minder goed dat het goedgekeurde tracé.

In vergelijking met de regio en landelijk, kent Veldhoven een ‘relatief gunstige armoedesituatie’. 
Toch zijn er in Veldhoven – volgens CBS-cijfers uit 2021 – evengoed 1600 huishoudens die moeten 
rondkomen van een inkomen tot 120% van het sociaal minimum. Dat zijn zo’n 2500 personen, 
waaronder 500 kinderen.

Dat staat in het nieuwste rapport van de Reken-
kamer Veldhoven (RKV), met als dringende ti-
tel ‘Versterk de verbindingen’. Armoedebeleid 
werd prompt het hoofdonderwerp in de eerste 
raadsvergadering na het zomerreces. Rekenka-
mer-voorzitter Jan van den Heuvel erkent sterke 
punten in het beleid van de gemeente, zoals een 
sluitend vangnet van rijks- en gemeentelijke rege-
lingen.

Tegelijk spoort hij college en raad aan om nóg 
meer in te zetten op verborgen armoede - en de 
vroegsignalering daarvan. “In de keten van hulp-
verlening kan het beter. Betrek de bij armoede 
betrokken spelers in de Veldwijzer bijvoorbeeld 
meer bij uitvoering en signalering. En ook kerken 
en scholen.” 
In de Veldwijzer aan de Sterrenlaan huizen orga-
nisaties als SWOVE (welzijn ouderen), Cordaad 
Welzijn, Bureau Sociaal Raadslieden en de Voed-
selbank Veldhoven.

‘Armoede niet relativeren’ 
De raad worstelde zichtbaar met het Rekenka-
mer-rapport en spoorde het college aan de aan-
bevelingen onverkort te volgen. De relativering 
dat Veldhoven het landelijk nog niet zo slecht 
doet, was aan GroenLinks/PvdA-woordvoerder 
Wim Meijberg duidelijk niet besteed. “1600 huis-
houdens vind ik nog steeds erg veel. Ik schrik er-
van. Armoede valt niet te relativeren.”

Volgens Marina Heutinck (CDA) zijn die cijfers nog 

gefl atteerd, omdat sinds 2021 de armoede door 
infl atie en de energiecrisis alleen maar kan zijn 
gestegen. Zoals ook blijkt uit het snel groeiende 
bestand van de Voedselbank. “Hoe dichten we de 
kloof? Hoe krijgen we verborgen armoede boven 
tafel?” Chantal Gonzales (VVD) zei blij te zijn met 
de aanbevelingen uit het Rekenkamer-rapport, 
net als de meeste fractiewoordvoerders..

Ook problemen bij hoge inkomens
Wethouder Caroline van Brakel (CDA) schetste de 
complexiteit van het begrip armoede. “Er zijn ook 
mensen met een hoog inkomen die in de proble-
men komen, bijvoorbeeld door echtscheiding, 
schulden of ziekte. Die groep krijgen we nauwe-
lijks in beeld. In feite voeren we geen armoede-
beleid, maar minimabeleid. We focussen op de 
groep die we wél in beeld hebben; mensen met 
een uitkering of inkomen uit werk tot 120% van 
het bijstandsniveau.”

Om die reden pleit Van den Heuvel in het rapport 
voor een breder armoedebeleid dan alleen mini-
mabeleid en schuldhulpverlening. CDA’er Joop 
Horsten suggereert het inschakelen van commer-
ciële partijen met inzicht in inkomen en schulden, 
zoals banken, woningcorporaties en energieleve-
ranciers.
Wethouder Van Brakel kondigde een nieuw be-
leidsplan aan over schulddienstverlening, waarin 
zij de adviezen van de Rekenkamer meeneemt. In 
de volgende raad is het RKV rapport een hamer-
stuk.

Namens de werkgroep Mooi Veldhoven verraste inspreker Jan 
de Bonth de raad met een fraaie, bijna professionele videofi lm. 
Deze toont hoe mooi het Citycentrum eruit kan komen te zien als 
er verstandig wordt ontwikkeld. Om weer een ‘place-to-be’ te 
worden in plaats van een ‘place-to-buy’, moet de gemeente wel 
haar focus op hoogbouw en meer winkels loslaten, is de bood-
schap.

Om sfeer en uitstraling in het Citycentrum te verhogen, pleit De 
Bonth onder meer voor tijdloze architectuur, traditionele bouw 
en meer bomen. En ook meer samenspraak in een vroeg stadium, 
waarin Mooi Veldhoven uiteraard graag wil meedenken. “Participa-
tie is volgens mij actieve deelname in het overleg, met onderlinge 
uitwisseling van ideeën.”

Hoewel de inspreker lof kreeg voor zijn creatieve manier van mee-
denken, klonk er ook kritiek uit de raad. Zo wees Maarten Prinsen 
op de noodzaak om veel woningen te bouwen, die juist in het cen-
trumgebied ook deels de lucht in moeten. Ton Bolsius: ”Hebt u re-
kening gehouden met het pakket eisen van overheden bij bouw-
projecten?”

De inspreker liet zich er niet door uit het veld slaan. “Hoogbouw is 
best mogelijk, maar altijd in samenhang met parkeren, groen en de 
menselijke maat. Als het totaalplaatje maar klopt.”

Kwijtschelding verruimd
Een uurtje later deed de raad overigens direct al een eerste stap die 
het leven van mensen met een kleine beurs draaglijker kan maken: 
de mogelijkheid tot kwijtschelding van gemeentelijke belastingen 
wordt verruimd voor inwoners met een geringe fi nanciële buff er. 
Zij mogen meer geld op hun spaarrekening hebben om tóch voor 
kwijtschelding in aanmerking komen. Het normbedrag voor eigen 
vermogen stijgt in de nieuwe verordening van 2350 naar 4350 euro 
voor echtparen en van 1750 naar 3250 euro voor alleenstaanden.

“Heel positief, een mooie verruiming van de regels”, complimen-
teerde Rian Bolt van GroenLinks/PvdA. “Vooral omdat de gemeen-
te daar niet voor hoéft  te kiezen.” 

De regeling geldt vanaf dit jaar.


